
 

O ZÁPIS Z 7. SCHŮZE SK RVŠ   

(STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2024–2026) 

18.10.2024, Univerzita Karlova, Praha 

 

Přítomni: 20 

Delegáti a delegátky:  

Bohatý O. (ZČU), Boňko M. (UK), Farník M. (ČVUT), Havelka O. (TUL), Heger A. (PEUNI), Hlisnikovsky 

J. (VŠB – TUO), Hradecký H. (AMU), Hromek L. (UHK), Lavrenčíková J. (UPCE), Lemberti G. 

(NEWTON), Marková T. (UPOL), Reml T. (VŠE), Rovenská K. (VUT), Říčanová V. (MENDELU), Severa O. 

(UNOB), Severová V. (VŠPJ), Solak D. (MUNI), Šimeček J. (AMBIS), Tachajev F. (VŠTECB) 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem:  

Běhounková M. (ŠAVŠ) 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním:  

Crha P. (MENDELU), Gregor M. (MUNI), Matulová E. (PEUNI), Rod V. (NEWTON), Svoboda D. (TUL), 

Vrubel Š. (UPCE) 

Členové sekretariátu:  

Horváth M., Krujlacová A.  

Hosté:  

Mičáň A. (ČAD), Očko M. (VUT)  



 

ZAHÁJENÍ  

M. Farník zahájil zasedání a přivítal přítomné na 7. zasedání SK RVŠ, tentokrát v Praze na Univerzitě 

Karlově. Jmenoval T. Remla jako skrutátora.  

Usnesení č. 1: SK RVŠ schvaluje skrutátora T. Remla.   

PRO: 16 PROTI: 2 ZDRŽEL SE: 0 

1. Schválení programu 7. schůze  

M. Farník připomněl, že program jednání byl zaslán s předstihem dvou týdnů, někteří ho dostali 

později, jelikož jsou novými členy. V bodě různé se bude řešit aktuální situace s elektronizací ISICu.  

Program:  

1. Schválení programu 7. schůze  

2. Informace z Předsednictva SK RVŠ 

3. Informace z Předsednictva RVŠ 

4. Informace z komisí a pracovních skupin 

5. Informace z akademických obcí 

6. Různé 

Usnesení č. 2: SK RVŠ schvaluje program 7. schůze. 

PRO: 18 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0   

2. Informace z Předsednictva SK RVŠ 

M. Farník přivítal nové členy. Přítomni jsou také zástupci Newton University, která zatím zástupce 

v SK RVŠ neměla. Všichni noví členové se krátce představili.  

Dále uvedl, že nominace na Ceny Jana Opletala byly spuštěny. Všichni by měli mít informace o tom, 

že nominace probíhají. Předávání bude 11.11. od 19:00. Dále jsme sledovali vývoj novely 

vysokoškolského zákona. J. Sláma se zúčastnil podvýboru jakožto jediný zástupce, na výboru bylo 

přítomno více členů.  

Další akcí jsou oslavy 17.listopadu, které proběhnou od 9:00, na akci promluví K. Rovenská. Bude 

následovat studentský pochod do Žitné ulice, kde následuje event organizovaný SK RVŠ, který bude 

moderovat T. Marková. Pak proběhne akce na Vyšehradě, kde bude mluvit M. Farník.  

Co se týče reprezentativní činnost, 10.10. měl krátkou schůzku s ministrem Ženíškem. Bavili se o 

posunu v sociální podpoře doktorandů a doktorandek. Dále řešili studentské půjčky, protože máme 

jeden pozměňovací návrh, který podporujeme, ale na výboru dostal neutrální stanovisko. Dále se 

snažil domluvit schůzku se všemi poslanci, kteří se o vysokoškolské prostředí zajímají.  



 

Účastnil se schůzky užšího předsednictva RVŠ s ministrem Bekem, kde se debatovalo nad 

rozpočtem. Řešilo se také kontraktové financování, které určuje, jaké části školství by byly 

financovány. Především se mluvilo o zdravotnictví, jaderné energii a dalších. Také diskutovali o 

pozměňovacích návrzích. Následně se účastnil slavnostního zahájení akademického roku pod 

taktovkou školy Newton.  

J. Sláma se účastnil valného shromáždění ŠRVŠ na Slovensku. Diskutovali tam o reformě zákona o 

vysokých školách a o novelizaci tohoto zákona na Slovensku.  

Usnesení č. 3: SK RVŠ bere na vědomí informace z předsednictva SK RVŠ.  

PRO: 18 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0   

3. Informace z Předsednictva RVŠ 

M. Farník uvedl, že hlavní zpráva je financování studentské komory. Přišel návrh na systematické 

zvýšení rozpočtu SK RVŠ. Dále šel dopis na předsedy AS a rektory, že by mělo dojít ke zvýšení 

příspěvku za členy studentské komory. Po zpětné vazbě zaslal návrh na zvýšení na ekonomickou 

komisi RVŠ, která ho schválila. M. Farník dále prezentoval analýzu rozpočtu na příští rok včetně všech 

akcí, které SK RVŠ organizuje.  

Dalším tématem je státní rozpočet, který se pořád řeší. Dále proběhl workshop v rámci komise pro 

kvalitu a vzdělávání na téma úspěšnost studia. Akce byla velice konstruktivní. 

4. Informace z komisí a pracovních skupin  

T. Marková za KVS uvedla, že s J. Lavrenčíkovou řešily zastoupení studentů v akademických 

senátech, kde jsou některé školy na zákonném minimu. Kontaktovaly fakulty, kterých se to týká a 

byly školy, které chtějí tuto situaci řešit, což je pozitivní. Vyzvala přítomné, aby se v této otázce 

angažovali a pokračovali v diskusi na svých univerzitách. V. Říčanová doplnila, že mají na univerzitě 

fakultu, která s tím nesouhlasí, kvůli malému počtu kandidujících studentů.  

Proběhla diskuse o problému malého množství kandidujících studentů, které se účastnili M. Farník, 

V. Říčanová a M. Marková.  

D. Svoboda informoval o situaci na své univerzitě, kde nebyl zvolen děkan a bylo by záhodno přidat 

dalšího studentského senátora. Neví, jak by takovou věc řešil.  

M. Farník uvedl, že kdysi dělal revizi Statutu a Jednacího řádu své fakulty, kde byl velký počet členů 

z řad akademiků kvůli zastoupení všech kateder. Doporučil by nesnižovat počet akademiků, ale cílit 

na navýšení počtu studentů. Volební řád navrhuje děkan nebo celouniverzitní navrhuje rektor.  

Proběhla diskuse o navýšení studentských členů, které se účastnili M. Farník, D. Solak, V. Říčanová, 

D. Svoboda, Š. Vrubel a J. Lavrenčíková.  

T. Marková dále uvedla, že jedním způsobem, jak motivovat studenty je odměňovat je za odvedenou 

práci. Další věc jsou checklisty, u kterých se blíží ke konci a poděkovala za pomoc se zpracováním.  



 

V. Říčanová doplnila informace o menzách, kde došlo k zaslání dotazníku. Dále má dobré zprávy 

v rámci udržitelnosti, které by mohly pomoci s financováním menz. Na univerzitě zavedli systém 

švédských stolů a jídel na váhu. Zatím je velmi úspěšný se snížením odpadu z jídla o 90%, je to dobrý 

směr, kterým se můžou ubírat další univerzity.  

M. Farník za KDS uvedl, že měl schůzku s ministrem Ženíškem, další proběhne v prosinci. Na MPSV 

proběhla schůzka ohledně započítávání praxe doktorandů a důchod je v novele důchodového 

připojištění. Mateřská pro doktorandky se řeší, ale zatím se neví, jak to vyřešit.  

A. Mičáň za ČAD uvedl, že došlo k oznámení data valného shromáždění, které proběhne hybridně 

28.11.  

M. Farník za LK informoval o pozměňovacích návrzích k novele vysokoškolského zákona. Zopakoval 

jejich rozdělení na 3 kategorie. Nově dostaly neutrální názor z ČKR 2 návrhy, jeden z nich navrhuje, 

že rozpočet univerzity řeší pouze rektor, druhý z nich upravuje výběr rektora. Oba tyto návrhy 

dostaly negativní stanovisko od RVŠ. Nové návrhy týkající se VOŠ a NAÚ dostaly negativní 

stanovisko. Legislativní proces bude dále sledovat a pokusí se sjednat další schůzky s poslanci.  

Proběhla diskuse ohledně projednávání zákona, pozměňovacího návrhu týkajícího se VOŠ.  

D. Solak za PRASK ZZ začal informacemi z ESU. Poděkoval A. Hegerovi, V. Říčanové a celému týmu 

za přípravu podkladů k assessmentu, který nás čeká v Norsku. Materiály jsou dobře připravené a 

předpokládáme, že všechno proběhne bez problémů.  

Dále stále probíhá sběr přihlášek do ConSIMia, kde se přihlásilo velké množství uchazečů a bude 

z čeho vybírat. Na konci října proběhne V4 meeting, kam pojedou členové SK RVŠ a také členové 

Alumni. Dále zmínil ECS Academy projekt, který finišujeme a na konci listopadu proběhne slavnostní 

uzavření. Na konec zmínil J. Slámu, který byl na Slovensku a podá zprávu až bude přítomný. Na akci 

probíhaly diskuse mimo jiné o studentských půjčkách, o které se momentálně snažíme.  

M. Farník připomněl program alumni a vyzval členy, aby kontaktovali své předchůdce.  

5. Informace z akademických obcí 

 J. Lavrenčíková informovala o situaci na Univerzitě Pardubice, kde došlo k incidentu fyzického 

napadení, o kterém informovala minulé zasedání. Kolem situace se objevují nové otázky a řada 

děkanů se postavila proti pozici ombudsmanky a blokují schválení směrnice, která dále definuje její 

činnost. Situace je neprůhledná. Š. Vrubel doplnil informace z malého senátu. Fakulta, na které se 

incident stal se snaží zajistit bezpečí studujících, zástupci SK RVŠ však stále dostávají zprávy 

s obavami. Snaží se situaci monitorovat.  

V. Říčanová uvedla, že mají alternativu k ombudsosobám. Mají projekt Bezpečná MENDELU, kde jsou 

za každou fakultu 2 zástupci včetně zástupců univerzity celoživotního vzdělávání a psycholožka. 

Všichni členové prochází školeními, jsou to lidé z různého zastoupení a cokoli lze oznámit 

kterémukoli členovi. Byly případy, kdy akademik přišel a byl mu doporučen seminář dovzdělání.   



 

J. Lavrenčíková také dříve měli připravovaný systém kontaktních osob a mnoho se u nich na 

univerzitě nezměnilo. Chápe, že na jiné univerzitě tohle může fungovat. Děsí je, jak některé fakulty 

oddalují ustanovení směrnice, protože to jde proti všem předpisům a strategii univerzity.  

M. Běhounková uvedla, že se stále řeší podzimní výjezdní zasedání SK RVŠ. Rádi by ho zastřešili a 

mají schválený rozpočet, ale neví, zda to zvládnou organizačně.  

M. Farník připomněl, že termíny zasedání se budou schvalovat v prosinci, kde budou stanoveny 

místa výjezdních zasedání, v listopadu se vyhlásí výběrové řízení o organizaci KAS. O jedno výjezdní 

zasedání se přihlásil ÚNOB, o další Škoda Auto Vysoká škola a prosincové proběhne jako tradičně 

v Brně.  

6. Různé  

M. Farník otevřel téma ISIC karty, které se v poslední době objevuje. Mluví se o elektronizaci karty 

ISIC, proti které na Univerzitě Karlově vznikla petice.  

V. Říčanová uvedla, že ISIC je v podstatě online. Kdo si zařizuje ISIC, tak na první rok má kartu, ale 

prokazuje se jen přes mobil. Školy jako ČVUT, MUNI zavedly možnost vytisknout revalidovaný ISIC, 

ale je tam příplatek, který má ve správě univerzita. MENDELU chce ISIC zrušit, ale je nutné uvést, že 

je možné vytisknout revalidační kartu, ale není to udržitelné a je spousta možností, jak to řešit. 

Revalidace stojí 500 korun včetně vytištění karty. Připomínek přišlo asi jen 10 na GTS, a to hlavně 

z filozofické fakulty, kde jsou proti používání telefonů.  

M. Boňko uvedl, že informace přicházely minulý týden. Studenti, kterých se to týká prodlužují karty 

na konci roku. Z pohledu Karlovy univerzity je to problematické z pohledu poskytování slev bez 

přelepek jen za použití telefonu. Neměl by s tím být problém, ale jsou na to navázány problémy 

s telefony obecně.  Aplikace sleduje polohu a načítá další data, ale je otázka, jestli by škola měla chtít 

po studentech tuto aplikaci třetí strany používat. Co se týče dopravy, tak metodika ministerstva 

explicitně žádá fyzickou kartu ISIC. V. Říčanová doplnila, že ministerstvo by mělo přijímat i kartičku 

v mobilu. M. Očko (SK AS VUT) doplnil, že na VUT situaci řešili kvůli studentovi, který nemá chytrý 

telefon. Jednali přímo s kancléřem a vyjednali to, že škola neposkytuje možnost revalidační známky, 

ale zprostředkuje komunikaci přímo s firmou, která přelepky poskytuje. Co se týká nových 

studujících, ti mohou udělat rozhodnutí, zda dostanou studentský průkaz zdarma a ISIC 

prostřednictvím aplikace anebo si mohou koupit ISIC přímo u společnosti a revalidovat ho u nich. 

Hlavní bylo najít řešení, které vyhovuje všem.  

T. Marková navrhla, vytvořit QR kódy na online potvrzení o studiu, které by vedly na ISIC. V Říčanová 

doplnila, že ze strany ISICu tam došlo k velké miskomunikaci ke studentům prvních ročníků, kteří 

dostali informaci, že je vše online a nebyli informováni o tom, že si musí vyzvednout fyzickou kartu. 

M. Gregor za MUNI uvedl, že mají člověka, který má tohle na starost. Hlavní problém je, že to přišlo 

z ničeho nic a neproběhla žádná diskuse. Iniciují dotazník, který získá poptávku k digitální revalidaci 

a podle toho budou reagovat. Další bude tlak na snížení ceny revalidace.  

Proběhla diskuse o dalším vývoji ISIC a znění usnesení.  



 

M. Farník na závěr připomněl nastávající akce, závěrečné setkání v rámci projektu ESC Academy Pro, 

předávání Cen Jana Opletala, zasedání SK RVŠ a oslavy 17. listopadu a výjezdní zasedání v Brně na 

VUT. Na prosincovém zasedání se bude volit předseda a místopředseda, takže v listopadu připraví 

prezentaci posledních 4 let SK RVŠ. Ukončil zasedání.  

Usnesení č. 4: Plénum SK RVŠ pověřuje Předsednictvo SK RVŠ k jednání se společností GTS 
Alive ohledně hybridního způsobu revalidace karet ISIC. 

PRO: 19 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0   

 

Zapsala:   Ing. Michaela Urbanovská 

Za správnost:   Ing. Michal Farník, předseda 

Ing. Katarína Rovenská, první místopředsedkyně    

Mgr. Damir Solak, místopředseda pro zahraniční záležitosti  

 


